
کوبیاک با پاناسونیک حریف ورامین نشد؛

»کامبک  طلایی«
شهرداری ورامین در آسیا

گزارش »دنیای هوادار« از هفته بیست و هفتم لیگ برتر؛

شطرنج پروفسور و ژنرال به نفع شفر!
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حرم  مدافع  شهید  مطهر  پیکر  تشییع  مراسم 
»مجید قربانخانی« روز گذشته با حضور باشکوه و 
بی نظیر مردم شهیدپرور، همرزمان و خانواده شهدا 
برگزار و در گلزار شهدای یافت آباد به خاک سپرده 
مدیحه سرایی  با  صبح  ساعت 10  از  مراسم  شد. 
مداحان و دمام زنی از میدان معلم محله یافت آباد 
به دلیل  که  شد  برگزار  یافت آباد  شهدای  گلزار  تا 

حضور گسترده و بی نظیر مردم، این مراسم تا ظهر 
به طول انجامید. عده زیادی از مردم محل نیز، از 
چند ساعت قبل از رسیدن پیکر به گلزار شهدا، 
در این مکان حضور داشتند و منتظر فدایی عقیله 
بنی هاشم بودند. مادران شهدای همرزم شهید نیز 
کنار مزار حضور داشتند و بنرعکس شهید مدافع 
و  فرمانده  حرم جاویدالاثر »مرتضی کریمی« که 

همرزم شهید بود نیز کنار مزار قرار داشت. مداح 
حین مدیحه سرایی برای بازگشت پیکر همرزمان 
شهید به خصوص شهید کریمی نیز دعا کرد. خانواده 
شهید مثل مراسم روز وداع در معراج شهدا، کنار 
مزار فرزند شهیدشان وسایل خنچه عقد آماده کرده 
بودند. هنگامی که پیکر به محل خاکسپاری رسید 
بعد از قرائت زیارت عاشورا، در حالی که پیکر بر 

دستان خانواده شهید گرداگرد مزار می چرخید، مادر 
شهید کله قند تزیین شده خنچه عقد را برداشت و 
به رسم دیرینه مراسم دامادی، آن را شکست، سپس 
گل های پرپرشده را روی پیکر و جمعیت حاضر در 
مراسم ریخت و شیرینی پخش کرد، گویی مادر در 
تمام این لحظات در مراسم دامادی پسرش شرکت 

کرده است

تشییع باشکوه شهید مدافع حرم »مجید قربانخانی« در پایتخت

فرهاد کشاورز در گفتگو با »دنیای هوادار«:

تکلیف باشگاه مقاومت
مشخص نیست

مدیرعامل »گل ریحان«:
مالک که برکنار نمی شود!

0 - 0با قدرت ادامه می دهم

امام جمعه فردیس:
آمریکا قدرت
توقف صادرات نفت
ایران را ندارد

معماری و شهرسازی کرج نیازمندِ تغییر؛

ساختمان به مثابه ی
راویِ یک داستان

3

در همایش روز ملی زمین پاک مطرح شد؛

حلقه دره، تهدید جدی 
زیست  محیطی

3

با کدام شعبده باید به 
مردم امید دهیم؟

2

2

گفتگوی مدیرعامل والیبال شهرداری ورامین
با خبرنگار اعزامی »دنیای هوادار«

دانلود کنید
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خبر

اختلاس 5 میلیارد تومانی
در آموزش وپرورش

دادستان عمومی و انقلاب زاهدان از کشف اختلاس پنج 
میلیاردی در آموزش و پرورش شهرستان سرباز و دستگیری 

و بازداشت پنج نفر در این ارتباط خبر داد.
علی موحدی راد در حاشیه نشست رییس قوه قضاییه با روسای 
کل دادگستری  ها و دادستان  های سراسر کشور از تشکیل 
پرونده اختلاس در آموزش و پرورش شهرستان سرباز خبر داد.

وی افزود: چهار نفر از کارکنان آموزش و پرورش شهرستان 
سرباز در همین ارتباط در بازداشت به سر می  برند.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان سیستان و بلوچستان 
مبلغ اختلاس صورت گرفته را حدود پنج میلیارد تومان 
عنوان کرد. موحدی راد گفت: اختلاس انجام شده در ارتباط 
با بودجه  سودآموزی اختصاص یافته به آموزش و پرورش 
شهرستان سرباز است و امکان دارد با ادامه تحقیقات به 

تعداد متهمان اضافه شود.

چاقی مفرط در ۲3 درصد
از مردم کشور

معاون کل وزارت بهداشت گفت: ۲۲.۷ درصد مردم کشور 
شدیداً چاق هستند که در زنان این میزان نسبت به مردان 

دو برابر بیشتر است.
دکتر ایرج حریرچی در مراسم پیاده روی خانوادگی که به 
مناسبت گرامیداشت هفته سلامت در بوستان جوانمردان 
تهران برگزار شد، گفت: چاقی در افراد بی سواد و کم سواد دو 

برابر افراد با تحصیلات دانشگاهی است.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود اظهارکرد: ۵۹.۵ 
درصد مردم ایران یا چاق هستند یا اضافه وزن دارند یعنی 
از هر 10 نفر ۶ نفر اضافه وزن دارند و ۷۵ درصد افراد بالای 
۴۵ سال نیز دچار چاقی هستند و اضافه وزن دارند یعنی از 

هر ۴ نفر، ۳ نفر به این عارضه دچار هستند.
به گفته معاون کل وزارت بهداشت، از هر 10 ایرانی یک نفر 
قند خون بالا دارد که باید درمان شود و ۴۸.1 درصد ایرانیان 
کلسترول بالا دارند یعنی از هر دو نفر، یک نفر کلسترول بالا دارد.

حریرچی افزود: در کودکان نیز از هر چهار نفر یک نفر 
کلسترول و تری گلیسیرید بالا دارد و ۲۷ درصد مردان و 

زنان ایرانی از فشار خون بالای خودشان بی اطلاع هستند.

اخبار

حجت  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
ایمانی در خطبه  اکبر  الاسلام علی 
های این هفته نماز جمعه فردیس با 
اشاره به فرمایشات رهبری در دیدار با 
کارگران که هر میزان لازم باشد نقت 
صادر می کنیم، افزود: آمریکایی ها 
فکر می کنند اگر نفت ایران را به صفر 
برسانند این اتفاق خواهد افتاد کشور 
به  وابستگی گذشته  ایران دیگر آن 

نفت را ندارد.
وی در ادامه افزود: سال گذشته در 
بودجه عمومی نفت فقط 11 درصد 
بودجه کشور را تشکیل می دهد در 
بودجه  درصد   ۴ کشور  کل  بودجه 

وابسته به نفت است. 
اگر  نیست  اینطور  کرد:  بیان  وی 

بتوانند نفت کشور ایران را به صفر 
و  کند  می  سقوط  کشور  برسانند 
از پای در می آید خیر این خبرها 

نیست.
وی به تصمیم آمریکا مبنی بر عدم 
تمدید معافیتهای نفتی ایران اشاره و 
بیان کرد: اجازه نمی دهیم که کشور 
ایران به هیچ کشوری نفت بفروشد و 

صادرات نفت ایران را صفر کنیم.
و  سعودی  عربستان  افزود:  وی 
دادند  قول  ها  آمریکایی  به  امارات 
که اگر صادرات نفت ایران صفر شود 
ما دو میلیون بشکه نفت که ایرانیان 
باید صادرمی کردند تا در بازار تامین 
شود ما تامین می کنیم و هر چقدر 
می توانید کشور ایران را تحت فشار 

قرار دهید.
خطیب نماز جمعه شهرستان فردیس 
گفت: ولی امروز دشمنان تمام همت 
خود را برای شکست کشور ایران قرار 
داده اند وزیرخارجه آمریکا در صحبت 
های خود گفته که طرحی را آماده 
کردیم که جمهوری اسلامی ایران را 
از محتوا و درون خالی وماهیت آن را 

تغییر دهیم.
از  یکی  تولید  رونق  افزود:  ایمانی 
ارگان اصلی اقتصاد مقاومتی است و 
اگر اقتصاد مقاومتی در کشور محقق 
سردمداران  که  هایی  تصمیم  نشود 
آمریکایی و صهیونیستی در خصوص 
اقتصادی می گیرند  و مسایل  نفت 

تاثیر چندانی نخواهد داشت.
وی افزود: تحریم های استکبار جهانی 
خودکفایی  برای  ارزشمند  فرصتی 
اقتصادی در کشور است که مردم و 
مسئولان از این شرایط نهایت بهره 

را ببرند.
از پایه های  اینکه یکی  بیان  با  وی 
است  تولید  رونق  مقاومتی  اقتصاد 
مجلس  امیدوارم  داشت:  اظهار   ،
قوانین را تسهیل و هم دولت چابکتر 
عمل کند و از تولید داخل حمایت 

جدی تری کند.
جلوی  دولت  اگر  کرد:  اضافه  وی 
کالاهای  بعضی  رویه  بی  واردات 

خارجی را نگیرد و باعث می شود که 
صنایع داخلی در کشور از کار بیفتد.

وی اظهار داشت: رونق تولید، حمایت 
اقتصاد  تحقق  و  ایرانی  کالای  از 
مقاومتی مدنظر رهبر معظم انقلاب 
اقتدار  و  عزت  ساز  زمینه  اسلامی 
با توطئه  تنها راهکار مقابله  ملی و 
با  تولیدکنندگان  حمایت  دشمنان 
خرید کالای ایرانی و تحقق اقتصاد 

مقاومتی است. 
امام جمعه شهرستان فردیس گفت: 
مدیریت جدید دانشگاه علوم پزشکی 
بیمارستان  ساخت  موضوع  البرز 
دولتی ۶00 هزار نفر فردیس که فاقد 
یک تخت بیمارستانی است را جدی 

تر بگیرد.
کمک  با  امیدوارم  افزود:  ایمانی 
مدیریت جدید دانشگاه علوم پزشکی 
و همتی که خواهند داشت این کار 
شهرستان  مردم  و  برسد  سامان  به 
فردیس ازاین معضل و مشکل خارج 

شوند.
از بیماران این  وی ادامه داد: خیلی 
برسند  بیمارستان  به  تا  شهرستان 
جان خود را در راه از دست می دهند 
طی  در  بیمارستان  نداشتن  بخاطر 
شد  وارد  خسارت  خیلی  سالها  این 
امید دارم این اقدام به صورت جدی 

دنبال شود.

امام جمعه فردیس:

آمریکا قدرت توقف صادرات نفت ایران را ندارد

رضا تواضعی

شخصا اعتقاد دارم بخاطر هجمه قلدر 
وجودی  دشمنان  زورگویانه  و  مابانه 
ایران، شیاطین جهانی و منطقه ای به 
دولت ملت ایرانی بر هر ایرانی ای این 
یک فرض عینی است که با پرهیز از 
سیاه نمایی، دعوت به صبر و مقاومت 
علیه این یورش ددمنشانه خصم میهن 
اسلامی مان کنند و آحاد ملت در این 
مقاومت مقدس باید بیش از پیش نقش 
آفرینی و تلاش داشته باشند تا از این 
تنگه و گردنه هم ملت و حاکمیت ملی 
مان سربلند بیرون آید و خدای نکرده 
بر پیکره مقدس ناموس وطن خدشه 

ای وارد نشود.
 اما اینکه ما فقط از مردم و به خصوص 
داشته  انتظار  جامعه  زیرین  طبقات 
باشیم که این بار سنگین را به تنهایی 
به دوش کشند و مسئولان خود را بی 
نیاز از تلاشی مضاعف ببینند خواسته 
از  از کثیری  ای به خطاست و وقتی 
گره  برای  که  انتظاری  آن  مسئولان 
انتظار  وانفسا  این  از ملت در  گشایی 
می رود، بر آورده نمی شود و در این 

شرایط اضطرار که باید مدیریت جهادی 
و تمام عیار میدان داری کند، مدیریتی 
کرخت و عادی جولان می دهد و هر 
روز دشمن بخاطر این وضعیت ضربات 
جدی تری می تواند به پیکره دولت 
ملت ایرانی وارد کند، اینکه ما بخواهیم 
آن کنیم که در ابتدای جستار عنوان 
قلم  اصحاب  ما  توان  از  قطعا  کردم 
دیگر خارج است. ماهم جزء ای از این 
مردمیم ما هم پا به پای این مردم و به 
خصوص طبقات زیرین جامعه که به آن 
تعلق داریم، فشارها را حس می کنیم 
و صدای شکستن استخوان های مردم 

را زیر بار فرو ریختن سقف معیشتشان  
حس می کنیم. خودتان بگویید تا به 
کی می توانیم به آن ها امید دهیم؟ چه 
ابزای برای دفاع از شرایط موجود و امید 

آفرینی به ما داده اید؟ 
از وضع خودمان بگویم برایشان که فقط 
در یک فقره بالار فتن قیمت کاغذ و 
جهش چند برابری آن، عنقریب است 
برایشان  نتوانیم  هم  را  اوراق  این  که 

قلمی کنیم؟
بگویم  آن  اجاره  و  خانه  وضعیت  از 
که سر به جهنم ساییده و بسیاری از 
مستاجرین به زودی باید از خانه های 

قبلی شان به جایی بسیار پایین تر نقل 
مکان کنند ) تازه اگر شانس بیاورند ( 
و یا به خانه پدری برگردند ) اگر خانه 
پدری هنوز موجود باشد ( یا اینکه به 

فکر زندگی در هوای آزاد باشند !
 از وضعیت قدرت خرید و پول مردم  
بگویم که هر روز در حال نزول است و 
مردم بخاطر نابود نشدن ارزش پولشان 
برای خرید خودرو و ارز و طلا هجوم 
می آورند و هر بار یک بازار را با جهش 

تورمی مواجه می کنند؟
از وضعیت قیمت خورد و خوراک بگویم 
سبد  از  غذایی  ماده  یک  روز  هر  که 
نغذیه مردم بخاطر گرانی پر می کشد؟

از وضعیت عدالت بگویم که در کنار 
را  اش  بسیاری  و  گفتم  بالا  در  آنچه 
نگفتم مردم باید مانور تجمل عده ای 
نوکیسه و ثروتمند رانتی که بسیاری 
به  منسوبین  یا  مسئولان  از  شان 
مسئولان کشوری و استانی هستند را 
بنگرند که در این بالا و پایین شدن 
قیمت ها، فرصت طلبانه کیسه هایشان 
را پر کرده اند و با خودنمایی شان نمک 

بر زخم مردم می پاشند؟
این  در  بگویید  شما  خداوکیلی 
وضعیتی که توصیف کردم و بیشتر 
هجمه  از  بیش  هم  آن  العلل  علت 
خاصیتی  بی  خارجی،  شیاطین 
مسئولان داخلی است، با کدام شعبده 

باید به مردم امید دهیم؟

امید، امید، امید و... باز هم امید!

با کدام شعبده باید به مردم امید دهیم؟

آن سه نفر
نخود هر آش!

کارگردان: حرکت
سه متهم کت و شلوار پوشیده 

وارد صحنه دادگاه می شوند
قاضی: حکم شما عبارت است از 
یه خورده شلاق که بعدا به جاش 
پولشو میدین، انفصال از خدمات 
کاندید  بعدا میتونید  دولتی که 
شورای شهر بشین و با رای مردم کار رو دست بگیرید و 
۲0 سال زندان که جون بچم هر کار کردم از این کمتر نشد 
ببرم واستون اونم البته اگه حالتون خوش نباشه تو بهداری 

می گذرونین
متهم اول: آخ قلبم - متهم دوم: آخ قلبم - متهم سوم: آخ قلبم
صدای آمبولانس و خارج شدن سه متهم با کمک سربازها 

از صحنه دادگاه
برای  لطفا  قاضی  جناب  شود:  می  صحنه  وارد  خبرنگار 

مخاطبین ما بفرمایید که چه اتفاقی افتاد
قاضی: بسم الله الرحمن الرحیم در راستای صیانت از حقوق 
ملت غیور و شهید پرور و با استعانت از پروردگار حکم هر 
سه متهم به ایشان ابلاغ شد اما نمی دونم چرا هر سه با هم 

سکته کردند
کارگردان: کات، عالی بود. همینو بفرستید برای رسانه ها

علی  ساجدی
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نسترن کیوان پور
Nastaran.keyvanpour

@gmail.com

فرم و عملکرد دو واژه ای است که هر گاه 
سخن از معماری به میان می آید به وفور 
آن ها را می شنویم. اما در معماریِ امروز چه 
میزان به ارتباطِ این دو مفهوم اندیشیده ایم؟ 
آیا ساختمان ها را بر مبنای فعالیتی که در 
آن ها جاری خواهد شد طراحی کرده ایم؟ 
افرادی که  نیازهای  به  در فرآیندِ طراحی 
در ساختمان ها ساکن خواهند شد یا برای 
دریافتِ خدمات به آن ها مراجعه خواهند 

کرد فکر کرده ایم؟
»اول  از  جالبی  سخنرانیِ  پیش  چندی 
شیرن« یکی از معماران و شهرسازان آلمانی 
متفاوت  صورتی  به  را  معماری  که  دیدم 
معرفی می کرد؛ به مثابه ی راهی برای بازگو 

کردنِ داستانِ زندگیِ انسان ها.
طراحیِ  فرآیندِ  خود،  سخنرانیِ  در  او 
ساختمانی به عنوان »مرکز رسانه ملی« در 
پکن را توضیح داد که دریچه ای تازه به طراحی 
را باز می کند. این ساختمان مساحتی حدود 

۴۷۳ هزار متر مربع دارد و جمعیتی بیش از 
10 هزار نفر را در خود جای می دهد. نکته ی 
مهم در صحبت های شیرن این بود که تمامِ 
این 10 هزار نفر استفاده کننده از ساختمان را 
در فرآیندِ طراحی، دارای شخصیتِ مستقل 
و منحصربه فرد دانسته است؛ زندگی و کارِ 
روزانه ی آن ها در ساختمان چه طور خواهد 
بود؟ کجاها هم دیگر را ملاقات خواهند کرد؟ 
چه چیزی را در ساختمان  تجربه خواهند 

کرد؟ 
این  طراحیِ  در  شیرن  اول  تیمِ  آن چه 
و حتی  معماری  بسته،  کار  به  ساختمان 
در مقیاسی فراتر شهرسازیِ انسان گراست. 
او انسان و ساختمان را جدا نپنداشته است 
و  تجربیات  روحیات،  طراحی،  روندِ  در  و 
را  فضا  از  بهره برداران  احتمالیِ  تفکراتِ 
لحاظ کرده است. کاری که در اغلبِ موارد 
حداقل در کشورِ ما؛ ایران انجام نمی شود و 
خروجی اش در برخی موارد الگوبرداری از 
تک بناهای شاخصِ جهان است که در پیوند 
با عملکردِ جاریِ آتی در ساختمان و حتی 

در تطابق با بافتِ مجاورِ آن نیست.
دکتر کاوه بذرافکن در یکی از همایش های 
روز شهرساز به همین موضوع پرداخت و 
گفت: »نکته عجیبی که در ایران مشهود 
است، علاقه به برَِندهاست. همیشه دنبال 
الگوهای  هستیم.  طراحی  های  ستاره 
معماری  بدنه ی  اینکه  جای  به  معماری 
جوایز  که  هستند  ستاره هایی  تنها  باشد، 

بزرگ معماری مسابقات جهانی را برُده اند یا 
بناهایی عجیب و غریب ساخته اند.«

دلیلِ پرداختن به این موضوع، نطقِ پیش 
از دستورِ رحیم خستو؛ رئیس کمیسیون 
هنر و ارتباطات شورای اسلامی شهر کرج 
بر  که  است  در صدوسی وهفتمین جلسه 
سازه ها  در  معماری  هنر  تلفیقِ  ضرورت 
به  توجه  و  کرد  تاکید  شهری  بناهای  و 
این موضوع گامی کوچک برای رهایی از 
معماری و شهرسازیِ بی قاعده و بی قواره ی 

کلانشهر کرج است.
خستو معماری را هویتِ یک ملت اعلام 
فرآیندِ  در  هنر  نبودنِ  جاری  از  و  کرد 
طراحی و ساختِ ساختمان ها انتقاد کرد 
به ویژه ساختمانِ شهرداریِ کرج. او در این 
خصوص گفت: »در گذشته ی نه چندان 
زیباترین  از  )شهرداری ها(  بلدیه ها  دور 
که  کردند  می  استفاده  شهری  بناهای 

متاسفانه امروز این گونه نیست. حال با توجه 
به اینکه ساختمان شهرداری منطقه 1۲ در 
مرحله آغازین ساخت قرار دارد، از شهردار 
کرج می خواهیم برای ساخت این ساختمان 
از معماری ارزشمند استفاده شود و پیش 
از ساخت طرح و نمای ساخت به سمع و 
نظر شورا به ویژه کمیسیون های معماری 

و هنر برسد.«
انجمن مفاخر  تهرانی؛ عضو  دکتر شهروز 
ما  »همه ی  است:  معتقد  ایران  معماری 
بدهیم و ساختار  بسازیم، طرح  می توانیم 
فرانک  که  همان   طور  اما  آوریم  وجود  به 
لوید رایت می گوید، آن چه معمارانه ساخته 
می شود باید هم از لحاظ عملکردی هم از 
لحاظ زیبایی شناسی قابلِ قبول باشد. شهر 
مجموعه ای همواره در حال تغییر  است و 
مسائلی که هر روز در شهر مطرح می شود با 

روز گذشته متفاوت است.« 

در شهرِ امروز باید دنبالِ چنین دیدگاه هایی 
باشیم. معماریِ ما، شهرسازیِ ما نیز باید 
صرفا  بناها  به  برود.  پیش  تغییر  پابه پای 
خاص  کاربری  با  ساختمان  یک  دیدِ  به 
نگاه نکنیم. بلکه بدانیم آن چه می سازیم، 
شخصیت دارد، هویت دارد و شهروندان را به 
حضور در فضای شکل  گرفته ی پیرامونش 

دعوت می کند. 
اگر  کنیم.  خلق  معنی داری  تفاوتِ  باید 
این احساس در ما تقویت شود که آن چه 
مأمنِ  می تواند  ماست،  دستِ  ساخته ی 
شهروندان در هر  دوره ی تاریخی باشد و 
به شهر شخصیت ببخشد، خلاقیتِ خود 
اکنون  گرفت.  خواهیم  کار  به  بیش تر  را 
زمانِ آن فرا رسیده است که خود را در 
بوته ی نقد بگذاریم و کمی فکر کنیم که 
در کلانشهر کرج تابه حال برای این موضوع 

چه کرده ایم؟

معماری و شهرسازی کرج نیازمندِ تغییر؛

ساختمان به مثابه ی
راویِ یک داستان

رئیس شورای اسلامی شهر کرج از کمرنگ 
بودن موضوع زمین پاک در رسانه ها به ویژه 

رسانه ملی انتقاد کرد.

عباس زارع روز چهارم اردیبهشت در جلسه 
شورای عالی استان البرز  گفت: در سال ۹۸ 
بالغ بر 1۴0 میلیارد تومان در شهر کرج 
شد.  خواهد  صرف  سبز  فضای  حوزه  در 
محدوده ی  های  کاری  جنگل  هم چنین 
با همکاری  و جنوب شرقی کرج  جنوب 

سایر شهرهای مجاور به سرانجام مطلوبی 
می رسد و ذخیره ای برای آیندگان خواهد 
بود. ایجاد لکه های سبز در اراضی متعلق 
اراضی تپه مرادآب  به شهرداری همچون 
نیز جزء پروژه های اصلی شهرداری کرج به 

شمار می رود.
 او در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
در کمیسیون محیط زیست شورای اسلامی 
شهر کرج نیز به موضوع مدیریت پسماند 
توجه ویژه ای شده است. در جریان بررسی 

رقم  شهرداری  هرچند   ۹۸ سال  بودجه 
محدودی را تحت عنوان پروژه های پسماند 
اعلام کرده بود که چهار برابر افزایش یافت 
و ۴0 میلیارد تومان به طور ویژه در حوزه 

پسماند هزینه خواهد شد. 
زارع با ابراز امیدواری از حل مشکلات سایت 
دفن زباله ی حلقه دره گفت: موضوع حلقه 
دره صرفاً مربوط به کرج نیست، هزار و ۷00 
تنُ زباله هر شبانه روز در حلقه دره دفن می 
شود که تنها ۷00 تنُ از این میزان مربوط به 

کرج است و مابقی از سایر شهرهای استان 
آید. ما چندین مسئله خاص زیست  می 
محیطی داریم که یکی از آنها موضوع شیرابه 
است. طبق آمارها ۲۵0 مترمکعب در هر روز 
تولید شیرابه داریم. شیرابه ماده ای بسیار 
گرچه  است،  زیست  محیط  برای  آلاینده 
شرایط حلقه دره و عدم نفوذپذیری بستر و 
خاکِ آن آلایندگی شدیدی از ناحیه شیرابه 
ها به وجود نیاورده اما مستعدِ تبدیل شدن به 

یک بحران است. 

در همایش روز ملی زمین پاک مطرح شد؛
حلقه دره، تهدید جدی زیست محیطی

معاون شهرسازی و معماری شهرداری کرج 
گفت: در تلاش هستیم تا پایان سال فرایند 

تهیه طرح تفصیلی شهر را به پایان برسانیم.

به گزارش »دنیای هوادار«، احدالله احمدی 
این طرح،  تدوین  از  داد: پس  ادامه  پرگو 
مراحل تصویب آن در کمیسیون ماده ۵ 

و شورای عالی شهرسازی و معماری طی 
تفصیلی  طرح  آینده  سال  در  تا  می شود 

کرج، با رویکرد جدید اجرایی شود.
وی افزود: برای تهیه ی طرح تفصیلی کرج 
طرح  این  و  آمده اند  کار  پای  مشاورانی 
و  دارد  قرار  شهری  طراحی  مرحله ی  در 
نهاد  برسیم،  نتیجه  به  زودتر  اینکه  برای 

برنامه ریزی شهری تشکیل شده که وزارت 
راه شهرسازی، استانداری، اداره کل راه و 
شهرسازی استان، شورای شهر و شهرداری 

عضو  این نهاد هستند.
از  دیگری  بخش  در  مسئول  این 
بازنگری  ضرورت  به  خود  صحبت های 
نمای شهری  و  به وضعیت سیما، منظر 

گذشته  سال  افزود:  و  کرد  اشاره  کرج 
آیین نامه هایی در این خصوص تهیه و به 

تصویب شورا رسیده است.
پرگو ابراز کرد: امسال این آیین نامه ها با 
تشکیل کمیته های نما، کمیته ساماندهی 
شبکه معابر در مناطق مختلف شهر اجرایی 

خواهد شد.

پرگو ابراز امیدواری کرد؛
تهیه ی طرح تفصیلی کرج تا پایان امسال
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ورزشی

چیه این فوتبال؟
 چیه این تلویزیون؟

در  فردوسی پور  عادل  غیبت  مورد  در  رسول بهروش- 
تلویزیون زیاد حرف زده شده و البته که گوش صداوسیما 
هم طبق معمول بدهکار نیست. اساسا  شأن این سازمان 
انتقادها گوش  به  باشد  قرار  از آن است که  بالاتر  بسیار 
بدهد. اصلا ما مردم »کی« باشیم که بخواهیم سیاست های 
تلویزیون را نقد کنیم؟ آنها در برج عاج نشسته اند؛ حالا 
شما این پایین هی سینه خودتان را چاک بدهید و داد 
و فریاد کنید. چه فایده ای دارد؟ در عین حال چیزی که 
این روزها بیشتر اعصاب مخاطب را به هم می ریزد غیبت 
عادل نیست؛ بلکه تداوم حضور کسانی است که با استعداد، 
مهارت و پشتکار بسیار کمتر از فردوسی پور به کار مشغولند 

و همه جوره زیر چتر حمایتی سازمان قرار دارند.
جواد خیابانی را ببینید؛ نمونه بارز کسانی که به شغل شان 
علاقه ندارند و سال هاست به طور ماشینی، از سر اجبار کار 
می کنند. انگار اسلحه روی پیشانی این بنده خدا گذاشته ای 
بازی  گزارش  از  نیمی  او  کن.  گزارش  فوتبال  و  بیا  که 
پرسپولیس و الاهلی عربستان را به نطق در مورد حسین 
عبدالغنی  چون  چرا؟  داد.  اختصاص  عبدالغنی ۴۲ساله 
مال همان سال هایی است که خیابانی حرفه اش را دوست 
داشت، مسابقات را مشتاقاته دنبال می کرد و دنبال اطلاعات 
تخصصی بود. بعد با این شرایط، مهم ترین بازی های کشور 
را در اختیار آقا جواد می گذارند تا با هر شاهکار ۹0دقیقه ای، 
یک طوفان توییتری و اینستاگرامی جدید راه بیندازد. آقایان 
البته به همین مقدار هم »قانع« نیستند. انگار که فهمیده 
باشند موجودی تلویزیون برای له کردن مغز و روان مردم 
کافی نیست، رفته اند و گزارشگر تلویزیون های اینترنتی را 
هم با آن فریادهای گوشخراش و آزار دهنده اش روی آنتن 
سیما آورده اند تا هر بازی فوتبال مثل زهر بر کام ملت فرو 
بریزد و همین دلخوشی مختصر آنها هم به ضیافت زجر 

تبدیل شود.
تازگی ها کلیپی از سرهنگ علیفر منتشر شده که حاوی 
شعرخوانی او حین گزارش بازی یوونتوس و فیورنتیناست: 
»دروازه خالی، موقعیت عالی، چه ضربه باحالی.« وضعیت 
قشنگ طوری شده که انگار آدم های متوسط تلویزیون، 
از عمد به فعالان فضای مجازی خوراک می دهند و فقط 
دنبال این هستند که با رفتارها یا جملات عجیب وغریب، 
به سوژه داغ روز تبدیل شوند. این لابد یک راه میانبر است 
برای آنهایی که استعداد نخبه شدن از مسیر عادی را ندارند. 
تلویزیون  از همه، سقوط  اما حزن انگیزتر  این معرکه  در 
دلنشین  بداهه گویی های  از  سقوطی  است؛  ایران  دولتی 
عادل فردوسی پور تا »چه ضربه باحالی« و فردا لابد زنده باد 
باقالی! شبی که عادل روی بازی به یادماندنی بارسلونا و 
پاری سن ژرمن بزرگ ترین بازگشت تاریخ فوتبال باشگاهی 
جهان را روایت می کرد، بعد از گل سرخی روبرتو ناخودآگاه 
گفت: »چیه این فوتبال، تمام بدن من داره می لرزه.« همین 
نبوغ سرشار فردوسی پور و هوش او در انتقال آنی احساسش 
به مخاطب، به آن بازی رنگ و بوی خاص تری بخشید و 
کاری کرد که هنوز هم خیلی از مردم ترجیح می دهند برای 
مرور خاطرات، های لایت »ریمونتادا« را با گزارش فارسی 
انتخاب کنند. متوسط گراها اما پر و بال آنهایی که بلندتر پرواز 
می کنند را می چینند تا اطرافشان فقط راویان »یه توپ دارم 
قلقلیه« باقی بمانند؛ کسانی نه آنقدر قدبلند که کوتاهی 

قامت مدیران در کنارشان توی ذوق بزند. افسوس.

دریچه

در  پرسپولیس  کروات  مهاجم 
آستانه جدایی از جمع شاگردان 

برانکو ایوانکوویچ قرار دارد.
دلیل  به  که  بودیمیر  ماریو 
است  نتوانسته  مصدومیت 
پرسپولیس را در بازی های لیگ 
برتر و لیگ قهرمانان آسیا همراهی 
کند تصمیم گرفت به کرواسی باز 
در  را  درمان خود  ادامه  تا  گردد 

کنار خانواده اش دنبال کند.
که  پرسپولیس  کروات  مهاجم 
زمستانی  انتقالات  و  نقل  در 
فصل جاری لیگ برتر با قرارداد 
کوتاه مدت شش ماهه به جمع 
شاگردان برانکو ایوانکوویچ اضافه 
شد تنها توانست یک گل برای 
این تیم در لیگ قهرمانان آسیا 

مقابل پاختاکور ازبکستان بزند.
آمار ضعیف بودیمیر در امر گلزنی 
برانکو  منتقدان  تا  شد  باعث 
ایوانکوویچ خرید او را زیر سوال 

ببرند.
پرسپولیس  قامت  بلند  مهاجم 
بر خلاف اینکه در گلزنی موفق 
پاس های  آمار  اما  است  نبوده 
در ۵0۴  او  دارد.  بالایی  صحیح 
برای  برتر  دقیقه ای که در لیگ 

آمار ضعیف در گلزنی؛

مهاجمی که به درد  پرسپولیس نمی خورد

فوتبال  فدراسیون  زارعی -  محسن 
احوالات  و  حال  خوب  انگار  که 
در  شناخته  را  ملی  تیم  هواداران 
سه ماه گذشته هر بار با وعده »خبر 
خوشی در راه است« فرجام تیم ملی 

را به آینده نزدیک موکول می کند.
اینکه  هوادار«،   »دنیای  گزارش  به 
چنین رفتاری از سوی مدیران فوتبالی 
مسبوق به سابقه است همه واقفیم، اما 
اینکه در شرایط حاضر دلواپسان تیم 
ملی سنگر خود را رها کرده اند و به 
دارد.  گوشه ای خزیده اند جای سوال 
بودن  نامشخص  وجود  با  متاسفانه 
وضیعت تیم ملی از دلواپسان تیم ملی 
قامت  در  چه  و  رسانه  قامت  در  چه 
پیشکسوت و کارشناس خود که در 
چند سال اخیر چه در داخل و چه در 
خارج به طور هماهنگ و غیرهماهنگ 
به ویژه در ایام منتهی به جام جهانی 
ملت ها  جام  تا  آن  از  بعد  و  گذشته 
بیرق ظاهری حمایت از تیم ملی را 
برافراشته داشتند و هر روز از شرایط 
و آینده تیم ملی ابراز بیم می کردند 
و برای آینده آن نسخه می پیچیدند، 
و  سکوت  میان  در  تا  نیست  خبری 
تفکرات  نتیجه  نهایت  در  شایعات 
فنی و غیرفنی مدیران فدراسیون در 
ورای فرسایش زمان و احتمالا به دور 
نیمکت  از وعده های خود، سرنوشت 

مربیگری تیم ملی را شاهد باشیم.
دوباره  که  پایید  نخواهد  دیری  البته 
رویکردهای  با  دلواپسان  سروکله 
فصل  شروع  با  خود  سودجویانه ی 
بهاری تیم ملی آشکار شود و مشغول 
چشیدن شهد آن تا به حد توان شوند. 

به همین خاطر طبیعی است که امروز 
وقتی تیم ملی بی صاحب و بی برگ وبار 
است، سود و منفعتی برای آن دسته 
از دلواپسان تیم ملی ندارد که در ذیل 
تا کنه آن  از تیم ملی  لوای حمایت 
را بالا و پایین می کردند تا سکه ای به 
جیب مبارک شان افتد. در حالی که 
قرار بود به گفته ی تعدادی از همین 
هیجان انگیزی  گزینه های  دلواپسان، 
برای نیمکت تیم ملی پیش روی مان 
باشد، نه خودشان و نه حتی فدراسیون 
دلخواه  و  مطمئن  گزینه ای  تاکنون 
هواداران  همچنان  تا  نکرده اند  رو  را 
تیم ملی منتظر طلوع دوباره باشند! 
در این میان هم صاحبان واقعی تیم 
ملی که همان هواداران باشند نه آنقدر 
قدرت رسانه ای دارند و نه آنکه شرایط 
که  می دهد  اجازه  کنونی  اجتماعی 
فدراسیون را مورد پرسش قرار دهند.

بی شک می بایست اذعان کرد که با 
روی کار آمدن هر مربی مسیر حرکت 
تیم ملی با وجود همچین دلواپسانی 
چرا  بود  خواهد  دشوار  بس  کاری 
یا  این گروه چه سهوا و  که مطمئنا 
و  منافع خود  تامین  در جهت  عمدا 
یا دوستان خود با سنگ انداختن آن 
هم با هر نحوی چه از طریق بلندگو 
و  پیشکسوتان  از  گروهی  دادن  قرار 
کارشناسان و چه از طریق بازی های 
روند  مسیر  تغییر  برای  ای  رسانه 
حرکت تیم ملی به مسیر دلخواه خود 
برخواهند داشت، مسیری که  دست 
در راه رسیدن به قله در پس گردنه ای 
متوقف  از سوی خودی  بستن  راه  با 

شده است.

»دنیای هوادار«گزارش می دهد؛

سنگر خالی دلواپسان تیم ملی 
در مسیر طلوعی دوباره!

گیلان  داماش  فوتبال  تیم  سرمربی 
با اشاره به آمادگی بازیکنان این تیم 
برای دیدار پلی آف در مقابل نیروی 
آف  پلی  بازی  گفت:  تهران،  زمینی 
دو نیمه حساس دارد و هر دو تیم از 

شانس مساوی برخوردارند.
به گزارش »دنیای هوادار«، سیامک 
داماش  دیدار  آستانه  در  فراهانی 
پلی  در  زمینی  نیروی  مقابل  در 
اظهار  لیگ دسته دو،  رقابتهای  آف 
داشت: در طول هفته تمرینات خوب 
تمام  با  و  برگزار کرده  را  و منظمی 
توان به مصاف نیروی زمینی می رویم. 
از ابتدای فصل گفته ام که هدف ما 
صعود به لیگ دسته اول است و اکنون 
در دو بازی پلی آف برای رسیدن به 
این هدف با تمام توان و تمرکز خود 

ظاهر می شویم.
وی ادامه داد: پلی آف شامل دو بازی 

و بهتر بگویم دو نیمه است که نیمه 
اول آن در تهران برگزار می شود و 
نتیجه این بازی پایان کار نیست و 
نیمه دوم بازی هم باقی می ماند. به 
عقیده بنده در این مرحله هر دو تیم 
از شانس مساوی برخوردارند و باید 
بکوشیم با تلاش و تمرکز خود شانس 
پنجاه درصدی خود را افزایش دهیم 
و بتوانیم کفه ترازو رو به سود خود 

سنگین تر کنیم.
مورد  در  گیلان  داماش  سرمربی 
حریف تیمش در بازی پلی آف گفت: 
نیروی زمینی از بازیکنان و کادر فنی 
خوبی بهره می برد و تیمی شایسته 
بوده که توانسته به این مرحله برسد 
و پنجاه درصد شانس صعود را نصیب 
خود کند. ما هم به طور نسبی از این 
تیم شناخت پیدا کرده و با این پیش 

زمینه به رویارویی آنها خواهیم رفت.

که  البرز  ریحان  گل  فوتبال  تیم 
لیگ  به  صعود  برای  زیادی  امیدهای 
برتر باشگاه های ایران داشت، در نهایت 
نتوانست جواز صعود به سطح اول فوتبال 

ایران را بدست آورد.
طی روزهای گذشته شایعاتی در مورد 
تغییر مدیرعامل این باشگاه تنها نماینده ی 
استان البرز در لیگ دسته اول به گوش 
رسید اما با توجه به اینکه مدیرعامل گل 
ریحان در واقع مالک باشگاه نیز هست، 

انتشار این خبر بسیار تعجب برانگیز بود. 
مالک  و  مدیرعامل  حمزه لویی  حمید 
باشگاه گل ریحان طی گفت و گویی با 
در  هوادار،  دنیای  روزنامه  مدیرمسوول 
واکنش به این شایعه گفت: این خبرهای 
شیطنت رسانه ای ست. مگر می شود مالک 
باشگاه را برکنار کرد؟! این فصل تمام شد 
اما گل ریحان با قدرت ادامه می دهد و 
فصل آینده تلاش خواهیم کرد با عملکرد 

بهتر به لیگ برتر صعود کنیم.

در پلی آف روی حمایت هواداران حساب باز کرده ایم

فراهانی: با تمام توان برای صعود 
خواهیم جنگید

مدیرعامل »گل ریحان«:
مالک که برکنار نمی شود!
با قدرت ادامه می دهم 
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فرهاد کشاورز با بیان این که لیگ برتر فوتسال 
مان  تکلیف  و  آغاز می شود  تیرماه  از چهارم 
برای حضور در فصل جدید روشن نیست گفت: 
تمامی تیم ها اردوی آماده سازی خود را آغاز 
کرده اند اما زمان به ضرر باشگاه مقاومت در 

حال سپری شدن است.
کشاورز  فرهاد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
سرمربی تیم فوتسال مقاومت البرز اظهار کرد: 
باتوجه به قانون منع به خدمت گرفتن بازیکن 
سرباز برای تیم های نظامی در حال حاضر ما 
تنها  و  ایم  داده  دست  از  را  خود  بازیکن   1۳
بازیکن برای فصل جدید می توانیم جذب   ۴

کنیم.
وی که هنوز قراردادی با باشگاه مقاومت برای 
ادامه  خصوص  در  نکرده  منعقد  جدید  فصل 
همکاری با این تیم گفت: بعد از دیدار برگشت 
پلی آف مقابل گیتی پسند قرارداد من به اتمام 
رسید اما به مردم قول دادم که فصل بعد نیز در 

این تیم بمانم و با کمک مدیریت باشگاه تیمی 
قدرتمند را روانه مسابقات کنیم.

حال  در  کرد:  تصریح  البرز  مقاومت  سرمربی 
حاضر تکلیف باشگاه مشخص نیست چرا که در 
صورت استمرار قانون عدم جذب بازیکن سرباز، 
تیمداری سپاه در قالب باشگاه مقاومت بعید به 

نظر می رسد.
البرز  در  مقاومت  تیم  ماندن سهام  از  کشاورز 
خبرداد و گفت: بطور حتم این سهام برای مردم 
موانع، حضور  رفع  با  امیدواریم  و  بوده  استان 
دوباره مقاومت را در سطح اول فوتسال کشور 

شاهد باشیم.
وی تصریح کرد: البرز به طور قطع در لیگ برتر 
تیمداری خواهد کرد و اگر قرار به ماندن من در 
تیم باشد می دانم که شرایط دشواری در پیش 
دارم اما ضمن استفاده از ظرفیت انسانی حاضر 
در استان راهکارهای خود را برای ادامه مسیر 

خواهم داشت.

فرهاد کشاورز در گفتگو با »دنیای هوادار«:
هشدارهای کنفدراسیون آسیا به تکلیف باشگاه مقاومت مشخص نیست

فدراسیون فوتبال ایران!
کنفدراسیون فوتبال آسیا به دلیل عدم رعایت قوانین 
به  المپیک  انتخابی  مقدماتی  مرحله  در  میزبانی 

فدراسیون فوتبال ایران هشدار داده است.
مرحله مقدماتی انتخابی المپیک در شرایطی با میزبانی 
تهران  آزادی  ورزشگاه  در  و  ایران  فوتبال  فدراسیون 
برگزار شد که AFC در پایان این مرحله ایران را به 

دلیل نحوه میزبانی بازخواست کرده است.
ایران در این مرحله با تیم های عراق، یمن و ترکمنستان 
از  یکی  عنوان  به  توانست  نهایت  در  و  بود  همگروه 

تیم های برتر رده دوم راهی مرحله نهایی شود.
علیه  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  انضباطی  آرای  در 
نشدن صندلی های  گذاری  شماره  به  ایران  فدراسیون 
توجه  مسابقات  فروشی  بلیت  نحوه  و  آزادی  ورزشگاه 

شده است.
AFC ابتدا به ترتیب برای شماره نداشتن صندلی های 
عراق  و  یمن  ترکمنستان،  با  بازی  در  آزادی  ورزشگاه 
به فدراسیون ایران هشدار داده است که دیگر مرتکب 
ایران  تکرار،  صورت  در  که  چرا  نشود  تخلفی  چنین 

جریمه خواهد شد.

جای خالی بازیکنان ایران در جمع 
برترین های لیگ قهرمانان

هیچ کدام از بازیکنان تیم های ایرانی در جمع برترین های 
هفته چهارم لیگ قهرمانان آسیا حضور ندارد.

لئوناردو بازیکن برزیلی تیم الوحده امارات که موفق شد در 
دیدار مقابل الریان قطر چهار گل به ثمر برساند، به عنوان 

بهترین بازیکن این هفته انتخاب شد.
بعد از لئوناردو، ریکاردو لوپز از چونبوک موتورز کره جنوبی، 
گلمیز ریواس از الریان قطر، هوانگ بوون از گوانگژو چین، 
گرازیانو پله از شاندونگ چین، ژاوی هرناندز از السد قطر، 
از  السوما  الهلال عربستان و عمر  از  سباستین جووینکو 
الاهلی عربستان در رده های بعدی بهترین بازیکن هفته 

چهارم قرار دارند.

به تساوی های ماشین سازی مثبت 
نگاه می کنم

مدیرعامل باشگاه ماشین سازی می گوید به تساوی های این 
تیم در لیگ برتر مثبت نگاه می کند.

هوشنگ نصیرزاده درباره تساوی تیم ماشین سازی مقابل 
سایپا و ثبت شانزدهمین تساوی در این فصل از مسابقات 
لیگ، گفت: به هر حال تیم ما کم گل می خورد و به همان 
اندازه هم گل نمی زند. نکته جالب اینجاست که بیشترین 

گل ما را مدافعانمان زده اند.
وی افزود: خوبی این تساوی ها این است که ما نمی بازیم. 
می توانیم مثبت به این موضوع نگاه کنیم. البته باید توجه 
داشت که سه تا مساوی برابر است با دو باخت. اگر تیمی 
یک برد به دست بیاورد تاثیرش بیشتر از سه مساوی است.

مدیرعامل باشگاه ماشین سازی با اشاره به برنامه های این 
تیم برای فصل آینده تصریح کرد: ما بازیکنان خودمان را 
حفظ می کنیم. تیمی که بازیکنانش دو، سه سال با هم 
باشند حتی به مربی نیاز ندارد. البته ما رضا مهاجری را 

داریم که یکی از مربیان خوب و فنی فوتبال است.
نصیرزاده ادامه داد: علاوه بر این بازیکنان جوانی داریم 
که می توانیم فصل آینده از آنها استفاده کنیم. احتمالاً 
پیمان بابایی هم که به یک تیم آذربایجانی رفته، فصل 
آینده بر می گردد. یک مهاجم اسکاتلندی هم داریم که 
ما  به  بعد  سال  می تواند  و  است  سال  زیر ۲1  سهمیه 

کمک زیادی کند.

اخبار

رئیسه  هیأت  عضو  شیعی،  محمود 
فدراسیون فوتبال هر دو هفته یکبار در 
سالن VIP ورزشگاه شهدای شهرقدس 

به سوالات خبرنگاران پاسخ می دهد.
به گزارش »دنیای هوادار«، شیعی که 
در دو دوره مختلف عضو هیأت رئیسه 
فدراسیون فوتبال ایران بوده، تنها چهره 
فدراسیون فوتبال است که می شود از او 
کمی درباره آینده نیمکت تیم ملی سوال 
کرد. او به عنوان مدیرعامل پیکان ابتدا 
درباره وضعیت بازی و شرایط مسابقه 
صحبت می کند و در پایان گفت وگوی 
آینده  انتخابات  درباره  کدهایی  خود 
کدهایی  می دهد؛  فوتبال  فدراسیون 
که البته هیچ کس نمی تواند به صورت 
قطعی صحت یا غلط بودن آن را تایید 

یا تکذیب کند.
فوتبال  فدراسیون  که  شرایطی  در  اما 
گذشته  سال  اسفندماه  اواخر  از  ایران 
اطراف  شایعات  مسیر  خود  به  خود 
می کرد،  هدایت  را  ملی  تیم  نیمکت 
ورق  را  جدیدی  صفحه  شیعی  دیروز 
زد که شاید که می شود آن را به نگرانی 
عقیده  که  ملی  تیم  هواداران  طبیعی 
داشتند بعد از کارلوس کی روش گزینه 
ایران  ملی  تیم  نیمکت  روی  بهتری 

نخواهد نشست، گره زد.

سوالی  درباره  شیعی  صحبت های 
پیرامون حضور علی دایی روی نیمکت 
تیم ملی بود که او در کمال تعجب اعلام 
کرد قصد ندارد در این زمینه حرفی بزند؛ 
این در حالی است که این عضو هیأت 
رئیسه فدراسیون فوتبال شایعه انتخاب 
برانکو به عنوان سرمربی تیم ملی را بارها 

تکذیب کرده است.
حضور علی دایی روی نیمکت تیم ملی 
البته پیش از این نیز مطرح شده و حتی 
گزینه  بهترین  را  او  کی روش  کارلوس 
جانشینی خود می دانست و همکارش 
گفت وگویی  در  نیز  مک درموت  میک 

در پایان حضور تیم ملی فوتبال ایران 
در جام ملت ها در دبی، دایی را بهترین 
انتخاب فدراسیون فوتبال برای ادامه راه 
کی روش معرفی کرد، اما به نظر نمی رسد 
که هواداران فوتبال در ایران چندان با 

این نگره هم نظر باشند.
فرهاد  خبر،  این  انتشار  متعاقب  اما 
در  فعال  خبرنگاران  از  یکی  عشوندی 
کرده  اعلام  فوتبال  فدراسیون  حوزه 
تیم  سرمربی  درباره  شیعی  حرف های 
او  چراکه  گرفت،  جدی  نباید  را  ملی 
تاج  برنامه های مهدی  از  به هیچ وجه 
درخصوص نیمکت تیم ملی باخبر نیست 

و تاج همانطور که در ماه های گذشته این 
ماموریت را در خفا پیش برده، همچنان 
دارد این کار را می کند. که اگر این چنین 
باشد، عدم اطلاع هیأت رئیسه فدراسیون 
فوتبال از گزینه انتخابیه فدراسیون نیز به 

اندازه خود اعجاب آور است.
فعلا موضوع انتخاب سرمربی تیم ملی، 
مسکوت  و  مهر  به  سر  راز  یک  مثل 
تاج  گذشته ترین ماموریت فدراسیون 
سیاسی-  چهره  این  حیات  دوره  در 
فدراسیون  رئیس  به عنوان  ورزشی 

فوتبال است.
این داستان سرگرم کننده ایست که با 
نقش آفرینی معاون وزیر ورزش و اعلام 
اسامی بزرگ اما طنزآمیز آغاز شده و با 
مذاکره با چهره هایی مثل رنار، لوپتگی 
و کلینزمن ادامه پیدا کرده و حالا به 
علی دایی رسیده. البته یک مسئله مهم 
و کناری، بحث ۴۸ تیمی شدن جام 
جهانی هم هست که در انتخاب آینده 
تیم ملی تاثیری جدی خواهد گذاشت، 
اما بعد از یک پروژه ۸ ساله پرُتنش اما 
رو به پیشرفت، مردم توقعات بیشتری 
از نیمکت تیم ملی شان دارند. توقعی 
معاون  آقای  وعده های  همان  در حد 
وزیر که هر روز هشتگ می زند »دوباره 

طلوع می کنیم!«

پروژه طلوع می کنیم به علی دایی رسید

گزینه مطلوب کی روش سرمربی تیم ملی می شود؟

در  پرسپولیس  کروات  مهاجم 
آستانه جدایی از جمع شاگردان 

برانکو ایوانکوویچ قرار دارد.
دلیل  به  که  بودیمیر  ماریو 
است  نتوانسته  مصدومیت 
پرسپولیس را در بازی های لیگ 
برتر و لیگ قهرمانان آسیا همراهی 
کند تصمیم گرفت به کرواسی باز 
در  را  درمان خود  ادامه  تا  گردد 

کنار خانواده اش دنبال کند.
که  پرسپولیس  کروات  مهاجم 
زمستانی  انتقالات  و  نقل  در 
فصل جاری لیگ برتر با قرارداد 
کوتاه مدت شش ماهه به جمع 
شاگردان برانکو ایوانکوویچ اضافه 
شد تنها توانست یک گل برای 
این تیم در لیگ قهرمانان آسیا 

مقابل پاختاکور ازبکستان بزند.
آمار ضعیف بودیمیر در امر گلزنی 
برانکو  منتقدان  تا  شد  باعث 
ایوانکوویچ خرید او را زیر سوال 

ببرند.
پرسپولیس  قامت  بلند  مهاجم 
بر خلاف اینکه در گلزنی موفق 
پاس های  آمار  اما  است  نبوده 
در ۵0۴  او  دارد.  بالایی  صحیح 
برای  برتر  دقیقه ای که در لیگ 

است  کرده  بازی  پرسپولیس 
بیشتر از ۸0 درصد پاس هایش را 

به مقصد رسانده است.
هیچ  برتر  لیگ  در  که  بودیمیر 
گلی به ثمر نرسانده است موفق 
پیراهن  با  گل  یک  تنها  شد 
قهرمانان  لیگ  در  پرسپولیس 
ازبکستان  پاختاکور  به  آسیا 
کارشناسان  از  بسیاری  تا  بزند 
منتظر ادامه درخشش او در این 
هرگز  که  اتفاقی  شوند.  بازی ها 
توسط بودیمیر تحقق پیدا نکرد 
مهاجم  فوتبالی،  کارشناسان  تا 
از  یکی  را  سرخپوشان  کروات 
خریدهای ناکام برانکو نام گذاری 

کنند.
این بازیکن در حالی برای معالجه 
خود به کرواسی باز می گردد که 
در  نقیضی  و  ضد  صحبت های 
خصوص ماندن او در کشورش و 
عدم بازگشت به تهران به گوش 

می رسد.
افتادن  عقب  از  که  بودیمیر 
مطالباتش گله دارد بعید نیست 
تا  نگردد  باز  تهران  به  دیگر 
با  را  زودهنگامی  خداحافظی 

پرسپولیسی ها داشته باشد.

آمار ضعیف در گلزنی؛

مهاجمی که به درد  پرسپولیس نمی خورد
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فرهنگی

در هفته هایی که تیم های بالای جدولی مثل استقلال 
تهران، سپاهان، تراکتورسازی و پدیده امتیاز از دست 
متوالی شرایط  برد  با کسب چهار  پرسپولیس  دادند، 
بهتری نسبت به سایر مدعیان برای کسب قهرمانی 
پیدا کرد، اما توقف اخیر سرخ پوشان برابر ذوب آهن 
بماند؛  داغ  همچنان  برتر  لیگ  تنور  تا  شد  موجب 
شاگردان برانکو که دیدارهای دشواری در چهار هفته 
پایانی دارند، در یکی از حساس ترین مسابقات فصل 
خود به مصاف سپاهان رفتند، اما در آن سوی میدان 
این  در  شکست  با  نمی خواستند  نیز  پوشان  طلایی 
مسابقه قهرمانی را از دست رفته ببینند که همین مسئله 
موجب شد تا دو تیم نمایش نزدیکی برابر هم داشته 

باشند و در نهایت به تساوی برابر هم رضایت دهند.

نیمه اول
اولین موقعیت نیمه اول برای سپاهان به دست آمد، 
پرسپولیس  جریمه  محوطه  پشت  سپاهان  دقیقه 2 
صاحب ضربه ایستگاهی شد که شوت سعید آقایی 
با اختلاف از بالای دروازه عبور کرد. بازی در دقایق 
ابتدایی بازی بسیار جذاب و پایاپای بود، بازیکنان دو 

تیم به دنبال ایجاد موقعیت و گلزنی بودند.  دقیقه 
14 کرنر ارسالی بشار رسن در مقابل دروازه سپاهان 
به محمد نادری رسید که ضربه سر این بازیکن را 
سعید آقایی در مقابل دروازه دفع کرد. دقیقه 19 ضربه 
ایستگاهی سپاهان با ارسال محمد کریمی همراه شد 
یزدانی رسید،  به سیاوش  که توپ در مقابل دروازه 
ضربه سر این بازیکن به شکل خطرناکی از کنار دروازه 
عبور کرد. دقیقه 23 احمد نوراللهی از راهی دور اقدام 
به شوتزنی کرد که توپ با اختلاف از بالای دروازه 
نیازمند به بیرون رفت. دقیقه 30 کرنر ارسالی  پیام 
محمدی را پرسپولیسی ها ناقص دفع کردند تا توپ 
پشت محوطه جریمه به کومان برسد، که با شوت این 
بازیکن توپ پس از برخورد به مدافع پرسپولیس توپ 
به کرنر رفت. دقیقه 33 روی ضدحمله پرسپولیسی ها، 
پاس رسن پشت محوطه سپاهان به علیپور رسید که با 
شوت زمینی این بازیکن توپ از کنار دروازه عبور کرد. 
دقیقه 38 پرسپولیس پشت محوطه جریمه صاحب 
ضربه ایستگاهی شد که شوت زیبای سروش رفیعی را 
پیام نیازمند با شیرجه ای به موقع دفع کرد. دقیقه 45 
بشار رسن از راهی دور اقدام به شوتزنی کرد که توپ 

با اختلاف بسیار کمی از کنار دروازه سپاهان عبور کرد 
تا موقعیت بسیار خوب برای پرسپولیس از دست برود. 
در ادامه نیمه اول اتفاق خاصی رخ نداد تا بازی در این 

نیمه با تساوی بدون گل پایان یابد.

نیمه دوم
با آغاز نیمه دوم پرسپولیسی ها توپ و میدان را در 
اختیار گرفتند تا سپاهان تحت فشار قرار گیرد. دقیقه 
محوطه  در  توپ  سپاهان،  بازیکن  پاس  روی   51
با  که  رسید  مهرداد محمدی  به  پرسپولیس  جریمه 
دروازه  بالای  از  اختلاف  با  توپ  بازیکن  این  شوت 
عبور کرد. دقیقه 60 پرتاب اوت بلند پورقاز با تاثیر 
به  پرسپولیس  بازیکن  با  برخورد  از  پس  روش  کی 
شکل خطرناکی از کنار دروازه عبور کرد. دقیقه 66 
کرنر ارسالی پرسپولیس در مقابل دروازه سپاهان به 
کامیابی نیا رسید که با ضربه سر بی دقت این بازیکن 
توپ به شکل خطرناکی از کنار دروازه عبور کرد. دقیقه 
87 سپاهان پشت محوطه جریمه پرسپولیس صاحب 
ضربه ایستگاهی شد که شوت سعید آقایی پس از 

برخورد به دیوار دفاعی پرسپولیس به کرنر رفت.

گزارش »دنیای هوادار« از هفته بیست و هفتم لیگ برتر؛

شطرنج پروفسور و ژنرال به نفع شفر!

0 - 0

تیمِ دایی دوباره کم آورد!
  ماشین سازی 0 - 0 سایپا 

خود  موقعیت های  از  مهاجری  رضا  شاگردان 
علی  سایپای  برابر  تساوی  به  و  نکردند  استفاده 
دایی رسیدند. ماشین سازی بعد از دو تساوی برابر 
نفت مسجدسلیمان و نساجی، هفته قبل نمایش 
پایاپایی برابر استقلال تهران ارائه کرد و در روزی که 
می توانست با امتیاز از ورزشگاه آزادی خارج شود، 
با یک گل شکست خورد ولی آنها درمقابل سایپا 
برای کسب برد تلاش کردند تا شرایط خود را در 
جدول بهتر کنند، اما با فرصت سوزی نتوانستند به 
گل برسند و شاگردان علی دایی نیز در حالی که 
حملاتی از جناح راست زمین از فضای پشت سر 
سیدی داشتند، نتوانستند از ارسال های بازیکنان کنار 
خود بهره ببرند تا در نهایت دو تیم در هوای سرد 
تبریز به تساوی بسنده کنند. سعید مهری، هافبک 
دفاعی ماشین سازی با جنگندگی در میانه زمین و 
برتری در نبردهای تن به تن، اجازه خلق موقعیت 
به هافبک های خوش تکنیک سایپا را نداد و علاوه 
بر اضافه شدن در کارهای دفاعی، در ایجاد حملات و 
سرعت دادن به بازی تیمش نیز مثمر ثمر ظاهر شد.

0 - 0

تراکتور از بیخ پنچر شد!
  ذوب آهن ۲ - 0 تراکتورسازی تبریز 

ذوب آهن بعد از روند درخشانی که در بازی های لیگ 
برتر و آسیایی داشت، روز گذشته در جدالی سخت 
با تراکتورسازی، سبزپوشان اصفهانی با نمایش خوبی 
که البته درخشش مظاهری در آن تاثیرگذار بود، دو 
گل توسط وحید محمدزاده و مهران درخشان مهر 
از  یکی  ندادند حتی  اجازه  دیگر  از سوی  و  زدند 
حملات و پنالتی تراکتوری ها تبدیل به گل شود تا 
به برد ارزشمندی دست یافته و با غلبه بر تراکتور، 
نتیجه ای خوشحال کننده برای سایر مدعیان لیگ 
برتر بگیرند؛ از سوی دیگر شاگردان لیکنز با این باخت 
۴۹ امتیازی و در رده چهارم جدول ماندند تا تقریبا 
قهرمانی را دور از دسترس ببینند و تنها امیدوار به 
کسب سهمیه بمانند. رشید مظاهری با نمایشی 
خیره کننده ۵ موقعیت جدی تراکتورسازی را مهار 
کرد و اجازه نداد شوت های خطرناک، ضربات آزاد و 
ارسال های این تیم ثمری داشته باشد، اما اوج کار او 
در لحظات پایانی اتفاق افتاد که توانست پنالتی اشکان 
دژاگه را به خوبی دفع کند و مرد اول بازی ذوب و 

تراکتور لقب بگیرد.

0 - 2

نزدیک تر از همیشه به »سقوط«!
  استقلال خوزستان 1 - 1 نساجی مازندران 

قعرنشین لیگ برتر با وجود متوقف کردن نساجی، 
شانس کمی برای بقا در لیگ برتر دارد. استقلال 
دیدار  در  متوالی،  پنج شکست  از  خوزستان پس 
اخیرش بالاخره به روند ناکامی هایش پایان داد و به 
تساوی برابر نفت مسجدسلیمان رسید، اما آنها برای 
اینکه شانس بقا در لیگ برتر را زنده نگه دارند، باید در 
مقابل نساجی پیروز می شدند ولی در شروع مسابقه 
با گل محمدمهدی نظری غافلگیر شدند و در ادامه با 
وجود حملات زیاد به سد حامد لک برخورد می کردند 
که فشار بی امان آنها بالاخره در دقیقه ۷۴ نتیجه داد 
و امیرحسین باقرپور با ایجاد موقعیت پشت مدافعان 
نساجی و شوت زنی گل تساوی آبی های خوزستان را 

به ثمر رساند تا هر دو تیم صاحب یک امتیاز شوند.
استقلال خوزستان با کسب دومین تساوی پیاپی، 
1۲ امتیازی شد ولی به دلیل اینکه در فاصله سه 
نفت  با  امتیازی  اختلاف ۸  پایان فصل،  تا  هفته 
از  بیشتر  دارد،  چهاردهمی  رده  مسجدسلیمان 
همیشه به سقوط نزدیک است؛ نساجی نیز با امتیاز 

۳0 با ذوب آهن برابر شد. 

1 - 1

فرکی و شاگردان روی دور برد!
  پیکان ۳ - ۲ پارس جنوبی جم 

در دقیقه ۴، روح الله سیف اللهی دروازه پیکان را از 
روی نقطه پنالتی باز کرد. چهار دقیقه بعد بازیکنان 
پیکان پاسخ گل زردپوشان پارس جم را به زیباترین 

شکل ممکن داد.
دقیقه ۸، فراز امامعلی گل تساوی پیکان را وارد 
دروازه می کند تا بازی با تساوی 1-1 دنبال شود. 
در دقیقه ۴۴، فراز امامعلی مهاجم پیکان موفق می 
شود گل دوم خود در این دیدار را به ثمر رساند. با 
پایان نیمه اول، شاگردان فرکی با برتری ۲-1 به 
رختکن رفتند تا نیمه دوم با سوت رضا کرمانشاهی 
آغاز می شود و در دقیقه ۵۶، محمد نوری موفق 
شود گل دوم پارس جم را به ثمر برساند تا بازی بار 

دیگر به تساوی کشیده شود.
بازی با نتیجه تساوی در جریان بود که تا دقایق 
آخر مسابقه با نتیجه تساوی ۲-۲ در جریان بود 
که در واپسین دقایق مسابقه، عیسی آل کثیر 
و  شد  فرکی  تیم  اردوی  برای  شدی  آور  پیام 
زننده گل برتری برای تیم پیکان در این دیدار 

دراماتیک لقب گرفت.

2 - 3

برد ناپلئونیِ امپراطور در رشت!
  سپیدرود رشت 1 - ۲ فولاد 

شاگردان دست نشان در دیداری که می توانستند 
حداقل یک امتیاز از فولادِ افشین قطبی بگیرند، 

شکست خوردند تا در رده پانزدهم جدول بمانند.
سپیدرودی ها که پیش از این دیدار به بقا در لیگ 
برتر امیدوار شده بودند، روز گذشته میزبان فولاد 
خوزستان بودند که می توانستند با کسب برتری 
به طور موقت یک پله در جدول بالا بروند که با 
فرصت سوزی و البته اشتباهات زیاد در خط دفاعی 
از رسیدن به این مهم بازماندند تا شاگردان افشین 
قطبی با گل های آرش افشین و لوسیانو پریرا در 
مقابل تک گل بسیار زیبای محمد بلبلی به برتری ۲ 

بر یک دست پیدا کنند.
لوسیانو پریرا، مهاجم فولاد که بهترین گلزن تیمش 
در این فصل بوده، دیروز هم بیشترین تاثیر را در برد 
مقابل سپیدرود داشت؛ او در دقیقه ۹ با توپ گیری 
در میانه زمین به آرش افشین پاس گل داد و در 
ادامه نیز گل دوم تیمش را با ضربه سر به ثمر رساند؛ 
علاوه بر پاس گل و زدن گل، او حملات خطرناک 

دیگری نیز خلق کرد. 

2 - 1

مرور هفته بیست و هفتم



شنبه 7  اردیبهشت 1398 - شماره 221

روزنامه اقتصادی - ورزشی

7 اقتصادی

اساسا بازاریابی تأثیرگذار، به معنای کار 
با تاثیرگذاران است. بازاریابی نفوذی 
شیوه ای تازه از بازاریابی اینترنتی )یا 
غیراینترنتی( است که به شما امکان 
موجود حتی  منابع  تمام  از  استفاده 
ظرفیت رقبا را می دهد. شما از شهرت 
دیگران برای معروف شدن خود بهره 
برده و به واسطه آنها رشد می کنید. 
این یک حقیقت آشکار است؛ صدای 
افراد شناخته شده تر که روابط زیادی 
و  بلندتر  همیشه  دارند  واسطه ها  با 
فعالیت  یا  استارتاپ  از صدای  رساتر 

تجاری نوپا است. 
افرادی که رسانه های بزرگ اجتماعی 
و یا زندگی واقعی را دنبال می کنند 
خرید  تصمیم های  بر  می توانند  و 
دنبال کنندگان )Followers( خود 
نظیر بیش از ۲۴هزار دنبال کننده ی 
اجتماعی  شبکه  در  بنده  صفحه ی 
اینستاگرام )Dr.Ghavami@( تاثیر 
بگذارند. اگر تا به حال چیزی خریده 
تمجیدهای  و  تعریف  نتیجه  که  اید 
متخصص  یک  یا  وبلاگ نویس  یک 
بوده تا از آن استفاده و یا آن را مرور 
کنید، بازاریابی نفوذی روی شما تاثیر 
یا  نفوذی  بازاریابی  است.  گذاشته 
یکی   Influence Marketing
از روش های اساسی در جهت تعامل 
و هماهنگی کسب و کار )محصول( 
موارد  برخی  در  و  است  مشتریان  و 
می تواند تاثیر شگرفی بر روی کسب 

و کار بگذارد. 
بنابراین؛ بازاریابی نفوذی نوعی بازاریابی 
اینترنتی موثر است که استراتژی های 
مثال،  بعنوان  دارد.  را  خود  خاص 
هنگامی که افراد محصول را پسندیدند 
و تایید کردند، آنها را متقاعد می کنیم 
که این محصول را حمایت کنند زیرا 
بازار هدف  در  زیادی  نفوذ  افراد  این 
معنی  به  آنها  متقاعدکردن  و  دارند 
بازار  از  زیادی  حجم  کردن  متقاعد 
است. بازاریابی نفوذی طی چند سال 
گذشته به یک قدرت برتر در دنیای 
است  شده  تبدیل  آنلاین  بازاریابی 
زیرا علاوه بر صرفه جویی در هزینه ها 
و کسب تجربه، موجب شهرت افراد 
بازاریابی  روند  می شود.  سازمان ها  و 
یکسان  طولانی  مدت  برای  به ندرت 
باقی می ماند. بازاریابی نفوذی، شاهد 
تحولات عظیمی بوده و لازمه دوام آن 
در آینده، تکامل بازاریابان و بازاریابی 

است.

که  استراتژی  این  دلیل  چه  به 
داشته،  کمتری  کاربرد  بحال  تا 

قرار  بیشتر  توجه  مورد  به تازگی 
گرفته است؟

طی  تجاری:  نام  بی اعتمادی   _
مصرف کنندگان  اخیر،  سال های 
احساس بی اعتمادی شدیدی نسبت 
پیدا کرده اند. شرکت ها  به شرکت ها 
به همین  و  زیاده خواه هستند  اغلب 
به  اعتماد  به جای  مشتریان  دلیل، 
افراد  سمت  به  بزرگ  شرکت های 
قدرتمند گرایش پیدا کرده اند. بدین 
نحو، نام های تجاری شخصی به عنوان 
عاملان تاثیرگذار مطرح می شوند که 
را  تبلیغات  و  بازاریابی  جدید  نسل 

راه اندازی می کنند.
_ قدرت اجتماعی: قدرت رسانه های 
بازاریابی اجتماعی، حیرت انگیز است. 
به  فعال  کاربر  میلیون  صدها  روزانه 
دسترسی  اینترنتی  پایگاه  چندین 
دارند. استفاده از پایگاه های اینترنتی 
به تنهایی کار دشواری است در نتیجه 
نفوذگذاران، امکان دسترسی ساده تر را 

به شبکه های متعدد فراهم می کنند.
_ مطلوبیت: بازاریابی نفوذی می تواند 
بازاریابی  استراتژی  به  توجه  بدون 
بگیرد.  قرار  استفاده  مورد  آنلاین، 
بردن  بالا  شهرت،  برای  همچنین 
محتوا،  ایجاد  تجاری،  نام  از  آگاهی 
بهینه سازی موتورهای  توزیع محتوا، 
فالورها،  جذب  و   )SEO( جستجو 

مفید است.
_ شبکه های ارتباطی تاثیرگذار: یکی 
دیگر از عوامل موفقیت در زمینه های 
شخصیت های  حضور  مختلف، 
تاثیرگذار بوده است. تعداد مخاطبان 
افراد مشهور، مدیران اجرایی و دیگر 
مقامات، گاهی نزدیک به صدها هزار 
موجب  که  است  نفر  میلیون ها  تا 
اشخاص  موقعیت  شدن  درخشان  تر 

مشهور می شود.

چگونه بازاریابی نفوذ می تواند به 
یک کسب و کارهای خُرد کمک 

کند؟
_ اهدافتان را تعیین کنید: همانطور 
که با هر نوع کمپین بازاریابی، قبل از 
اینکه شروع کنید، باید اهداف خود را 
برای تلاش در یک بازاریابی تاثیرگذار 
تعیین کنید. در بیشتر موارد، شما می 

خواهید بیشتر توجه ها و فالوورهای 
خود را به سمت حسابهای رسانه های 
اجتماعی خود بکشید و می خواهید 
اقدامات زندگی واقعی را مانند بازدید 
از فروشگاههایتان، بازدید از وب سایت 
و یا خرید انجام دهید. این اهداف قابل 

اندازه گیری باشند.
کنید:  پیدا  را  خود  تاثیرگذاران   _
شما می توانید از هشتگ ها یا کلمات 
نفوذگران  کردن  پیدا  برای  کلیدی 
در منطقه محلی خود استفاده کنید. 
زمان خود را در جست و جوی رسانه 
های اجتماعی برای پیدا کردن وبلاگ 
یا موارد مشهور یوتیوب که  نویسان 
دارند  هماهنگی  معیار  سه  این  با 

بگذرانید: 
_ آنهایی که یک موفقیت بزرگ دارند.
مناسب  فالوورهایشان  که  آنهایی   _

بازار شما هستند.
صفحات  محتوای  که  آنهایی   _
مجازیشان با آنچه که شما می فروشید 

مناسب است.
_ بهبود و رشد یک رابطه: با ارسال 
خود،  وبلاگهای  به  مربوط  نظرات 
اشتراک  یا  و  توییت ها  بازخوانی 
از  را  دیگران  اینستاگرام  عکس های 
وجود خود مطلع کنید.  در عین حال، 
همچنین شما در مورد نوع محتوایی 
که دیگران ایجاد می کنند بیشتر یاد 
می گیرید، که به شما ایده هایی را 

درباره چگونگی کار با آنها می دهد.
_ در تماس باشید: هنگامی که یک 
تأثیرگذار با شما آشنایی داشته باشد، 
با یک ایمیل مشخص کنید که چگونه 
می خواهید با هم کار کنید و دلیل 
اینکه  فکر می کنید این کار به نفع 
هر دو شما باشد را بگویید. در مورد 
آنچه که در ذهن دارید، بیش از حد 
نگران نباشید. آنچه را که می خواهید 
تأثیرگذار برای شما انجام دهد، مثلا 
اینکه در مقابل شما چه کاری برای آنها 
انجام می دهید و چگونگی مفید بودن 
این ارتباط برای هر دو طرف را بگویید 
و بخاطر بسپارید. شما احتمالا مجبور 
خواهید شد چند بار پاسخگو باشید تا 
تاثیر گذاران  حوزه های کاری شما را 
دریافت کنند، صبور باشید. فکر خود را 
در مورد هدفی که برای کمپین انتخاب 

می کنید، گسترش دهید. تأثیرگذار تا 
می  چه  شما  دقیقا  نداند  که  زمانی 

خواهید نمیتواند آن را انجام دهد.

بازاریابان نفوذی، با چه چالشهای 
موجه می شوند؟

_ اعتماد مصرف کنندگان: همان طور 
متوجه  مصرف کنندگان  وقتی  که 
برایشان  منافعی  شرکت ها  می شوند 
آنها  به  نسبت  نمی گیرند  درنظر 
که  زمانی  می شوند،  بی اعتماد 
ببرند  پی  امروزی  مصرف کنندگان 
تاثیرگذاران تنها به عنوان واسطه برای 
بزرگ تر  شرکت های  تجاری  نام های 
فعالیت می کنند، بی اعتمادی نسبت 
احساس  نیز  فردی  تاثیرگذاران  به 

خواهد شد.
_ رقابت و ایجاد تمایز: در رسانه های 
تهدیدها  و  رقابت  میزان  اجتماعی، 
بسیار زیاد است و حتی با وجود داشتن 
مهارت و استعداد به دلیل افزایش روز 
این  به  افزون اشخاص نفوذگرا، ورود 
عرصه، فعالیت و متمایز بودن، به طور 

باورنکردنی دشوار شده است.
_  هزینه ها: به دلیل تعدد درخواست ها، 
هزینه های بازاریابی نفوذی، سرسام آور 
فرد  به عنوان  دارید  قصد  اگر  است. 
ابتدا  در  کنید،  پیشرفت  تاثیرگذار 
لازم است برای شکل گیری نام تجاری 
شخصی و اعتبار خود، زمان بگذارید. 
کمک  تاثیرگذار  اشخاص  از  حتما 
بگیرید، زیرا ارزش هزینه کردن را دارد 
و اغلب اوقات به معنای این است که 

برای تبلیغات هزینه می کنید.
افراد  تعداد  گروه:  مقابل  در  فرد   _
تاثیرگذاران  با  مقایسه  در  تاثیرگذار 
گروهی امکان دارد کمتر باشد. برای 
مثال، یک نوشته را با مقاله ای که در 
منابع،  از  گروهی  توسط  ویکی پدیا 
مقایسه  شده،  ویرایش  و  طراحی 
جست وجو  به جای  کاربران  کنید. 
سوال،  یک  به  پاسخ  یافتن  برای 
دیجیتالی  دستیار  از  پیش  از  بیش 
کمک  پاسخ ها  بهترین  یافتن  برای 
شبکه های  و  فناوری  می گیرند. 
اجتماعی در خدمت گروه ها هستند 
بازاریابی  مفهوم  کل  در  تغییراتی  و 

نفوذی ایجاد کرده اند.

شیوه ای برای کسب سهم حداکثری کسب و کارهای خُرد از بازارهای رقابتی

بازاریابی نفوذی ۶0 درصد ایرانی ها کار نمی کنند!
چند سالی می شود که تعداد بیکاران در محدوده ۳.۲میلیون 
نفر مانده و تغییر محسوسی ندارد؛ اما در طول این سال ها 
همواره ترکیب جمعیتی کشور در حال تغییر بوده و تحولاتی 

در آن رخ داده که شاید کمتر به چشم بیاید.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از همشهری، در سال های 
اخیر از یک سو به واسطه نرخ رشد 1.۲۴درصدی جمعیت، 
سالانه ۳۵0هزار نفر به جمعیت ایران اضافه می شود اما در 
مقابل، به واسطه نرخ رشد 1.۸درصدی جمعیت در دهه ۸0، 
تعداد بیشتری وارد سن کار شده و درنهایت به افزایش نرخ 

مشارکت اقتصادی منجر می شوند.
برایند این تغییرات جمعیتی آن هم در شرایطی که تعداد 
بیکاران تقریبا ثابت مانده، افزایش جمعیت شاغلان است که 
خصوصا از سال۹۲ تاکنون با رکود مواجه بوده است. در این 
سال ها، دولت موفق شده هرسال بین ۵00هزار تا یک میلیون 
اشتغال جدید ایجاد کند که بخشی از آنها جایگزین ریزش 
افزایش جمعیت شاغل  به  مشاغل موجود شده و بخشی 
کشور منجر شده است. براساس اطلاعات منتشر شده مرکز 
آمار ایران، در سال۹۷، نرخ مشارکت اقتصادی در ایران به 
۴0.۵درصد رسیده و از میان جمعیت 10ساله و بیشتر که وارد 
بازار کار شده اند ۲۳میلیون و ۸1۳نفر شاغل شده و ۳میلیون و 
۲۶0هزار نفر بیکار مانده اند. البته این آمارها مربوط به ویترین 
بازار کار ایران است درحالی که بخش عمده جمعیت ایران یعنی 
۵۹.۵درصد از آنها ازنظر اقتصادی غیرفعال هستند که هرچند 
بخشی از آنها تحت پوشش دیگر شاغلان قرار دارند و تأمین 
معیشت می شوند اما بخش قابل توجهی از آنها باید از محل 

درآمدهای متفرقه ای که دارند روزگار بگذرانند.

84 هزار مرد خانه داری می کنند
جمعیت غیرفعال اقتصادی ایران عمدتا در ۵گروه دسته بندی 
می شوند. گروه نخست که جمعیت غالب را دارد، خانه دارها 
هستند که تعدادشان به حدود ۲1میلیون نفر می رسد. براساس 
آمارها، در سال گذشته ۷۵درصد خانه دارها شهری و ۲۵درصد 
آنها روستایی بوده اند که در این میان سهم مردان 0.۴درصد 
یعنی حدود ۸۴ هزار نفر تخمین زده شده است. نکته قابل توجه 
این است که افراد بازنشسته و دارای منابع درآمدی مستقل 

از این جمعیت جدا شده اند و این افراد صرفا خانه دار هستند.
 

سهم اندک روستاها از بازنشستگی
براساس اطلاعات مرکز آمار، سومین گروه عمده در جمعیت 
غیرفعال اقتصادی ایران را بازنشستگان تشکیل می دهند که 
تعداد آنها به ۳میلیون و 1۲۵هزار نفر می رسد و ۹۲.۴درصد 
از آنها شهرنشین هستند. در این آمارها فقط ۷.۶درصد از 
بازنشسته ها ساکن روستا ثبت شده اند که یکی از دلایل عمده 
آن، نبود پوشش های بیمه ای فراگیر در مشاغل حوزه روستایی 
به خصوص کشاورزی و دامپروری است. چهارمین گروه عمده 
جمعیت غیرفعال اقتصادی کشور را افراد غیربازنشسته ای 
تشکیل می دهند که دارای درآمد حاصل از املاک و مستغلات، 
سود بانکی، سود سهام و... هستند و احتمالا از این محل 

امرارمعاش می کنند.

مردم کدام استان ها کاری تر هستند؟
ایران  در  اقتصادی  مشارکت  نرخ  ۹۷میانگین  سال  در 
۴0.۵درصد و میانگین نرخ بیکاری 1۲درصد بوده که برایندی 
کلی از همه استان هاست اما در این میان استان هایی هستند 
که نرخ مشارکت اقتصادی در آنها نسبت به میانگین کشور 
به صورت چشمگیری بالاتر است و جالب اینکه برخی از آنها 
باوجود نیروی کار آماده بالا، از نرخ بیکاری پایین تری نسبت 
به میانگین کشوری برخوردارند. از میان استان های دارای 
نرخ مشارکت اقتصادی بالا، استان های خراسان شمالی با نرخ 
۴۴.۹درصد، اردبیل با ۴۴.۳درصد، گیلان با ۴۴درصد، اصفهان 
با ۴۳.۴درصد، خراسان رضوی با ۴۳.1درصد، کردستان با 
۴۳درصد، زنجان با ۴۲.۶درصد، آذربایجان غربی با ۴۲.۳درصد، 
کرمانشاه با ۴۳.۲درصد و یزد با ۴۲درصد نرخ مشارکت بالای 
۴۲درصد بیشترین آمادگی را برای ورود به بازار کار داشته اند 
که از میان آنها بازار کار استان های خراسان شمالی و رضوی، 
گیلان، اردبیل و زنجان مساعدتر بوده و این استان ها توانسته اند 

نرخ بیکاری کمتر از میانگین کشور را تجربه کنند.

علی قوامی

مدرس دانشگاه، مشاور تجاری و 
تحلیل گر بازار

تلنگر         روز
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جمشید حمیدی - تیم والیبال »شهرداری 
ورامین« در حالی که دو ست پیاپی رو در فینال 
مسابقات باشگاه های آسیا واگذار کرده بود، با 
سرویس های عالی، عملکرد تدافعی فوق العاده 
و نمایشی دلپذیر و تماشاگرپسند در ست های 
بعدی و از همه مهم تر درخشش فوق العاده 
ستاره »پوریا فیاضی« تیم »پاناسونیک ژاپن« 
را  در تنگنا قرار داد و با حساب ۳ بر ۲ به مقام 
قهرمانی جام باشگاه های آسیا دست پیدا کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« از محل برگزاری 
مسابقات، تیم والیبال شهرداری ورامین که 
چندی پیش قهرمانی لیگ برتر ایران در سال 
۹۷ را جشن گرفت، از چند روز قبل به عنوان 
نماینده والیبال ایران در جام باشگاههای آسیا 

به میزبانی چین تایپه حاضر شد.

شاگردان رحمان محمدی راد که در دور دوم 
یک بار مقابل تیم پاناسونیک ژاپن با نتیجه ۳ 
بر ۲ شکست خوردند، بار دیگر در فینال برابر 

این تیم قرار گرفتند.
این دیدار که مثل دور قبلی جذاب و نفسگیر 
دنبال می شد، به ست پنجم کشید. ژاپنی ها 
که در این دوره سرمایه گذاری زیادی کرده 
بودند تا به قهرمانی های پیاپی نمایندگان 
ستاره  کوبیاک،  دهند،  پایان  ایران  والیبال 
والیبال لهستان را هم در ترکیب خود داشتند.
ست اول و دوم با نتایج ۲۵ بر ۲0 و ۲۵ بر 1۶ 
به سود پاناسونیک تمام شد تا نماینده ژاپن در 
آستانه قهرمانی قرار بگیرد. این پایان کار نبود 
و شهرداری ورامین که با ترکیب آرش تقوی، 
محمد رضی، علیرضا جلالی، پوریا فیاضی، 

مهرداد بابایی، پرویز پزشکی و امین رضوی 
وارد زمین شده بود، توانست یک بازگشت 
رویایی که به نوعی »کامبک طلایی« آن ها 
بود و حکم قهرمانی آن ها را امضا کرد، بزند. 

شاگردان محمدی راد با نتایج ۲۵ بر ۲۲ و 
۲۵ بر ۲0 توانستند ست های سوم و چهارم 
را به سود خود رقم بزنند تا کار به ست پنجم 
اینکه  با  هم  پایانی  ست  در  شود.  کشیده 
ورامینی ها چند باری از حریف خود عقب 
افتادند، با دفاع های جانانه و سرویس های 

خوب توانستند به بازی برگردند.
در نهایت سرویس فوق العاده پوریا فیاضی 
سود  به   1۴ بر   1۶ نتیجه  تا  شد  باعث 
شهرداری ورامین به اتمام برسد و این تیم 
به روند قهرمانی های نمایندگان ایران در جام 

باشگاههای آسیا تداوم ببخشد.
در حالی ورامینی ها در حال برپایی جشن 
بازیکن  کوبیاک،  میشائیل  بودند،  قهرمانی 
مطرح تیم پاناسونیک به حرکات بازیکنان 
ایرانی اعتراض کرد و جنجالی بزرگ به پا شد. 
درگیری بین بازیکنان ۲ تیم تا چند دقیقه زیر 
تور ادامه داشت، اما این اتفاق هم از شیرینی 

قهرمانی شهرداری ورامین کم نکرد.
شهرداری ورامین در حالی قهرمان شد که 
هیچ کدام از بازیکنان تیم ملی را در ترکیب 
خود نداشت. تنها پوریا فیاضی برای ۲ بازی 
پایانی با رضایت کولاکوویچ به کمک ورامینی 
ها رفت و در قهرمانی این تیم هم تاثیرگذار بود.

گفتنی است که این شکست آن چنان برای 
ژاپنی ها و هم تیمی هایشان ناباورانه بود که 
در پایان، کوبیاک )بازیکن معروف لهستانی( به 
سوی بازیکنان ایرانی حمله کرد و از شادی و 
پایکوبی ایرانی ها ناراحت بود که باعث جنگ 

روانی شد.
قابل ذکر است که در پایان این دیدار، »علیرضا 
بازیکن  ارزشمندترین  عنوان  به  جلالی« 
مسابقات انتخاب شد، »پرویز پزشکی« در 
۴1 سالگی به عنوان بهترین پاسور و »محمد 
رضی« هم به عنوان بهترین مدافع انتخاب 
شدند.  این پیروزی، پانزدهمین پیروزی ایران 

در جام باشگاه های آسیاست.

کوبیاک با پاناسونیک حریف ورامین نشد؛

»کامبک طلایی« شهرداری ورامین در آسیا

راستای  در  گفت:  کلهر  رستم 
تحقق اهداف ورزشی باید از تمامی 
ظرفیت های طبیعی کرج نهایت 
استفاده را ببریم ودرهمین راستا 
مسابقات قایقرانی اسلالوم آسیا به 

میزبانی رودخانه کرج برگزار شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، رستم 
کلهر رئیس اداره ورزش و جوانان 
اظهار  کرج،  شهرستان  شرق 
کرد: کرج سرشار از ظرفیت های 

طبیعی بوده و برای استفاده از آن 
در توسعه ورزش باید سازوکار لازم 

فراهم شود.
جوانان  و  ورزش  اداره  رئیس 
برگزاری  کرد:  تصریح  کرج  شرق 
سواری  دوچرخه  مسابقات 
در  نوردی  صخره  و  کوهستان 
از  چالوس  جاده  پلخواب  منطقه 
مهم ترین اقدامات برای استفاده از 
ظرفیت های طبیعی کرج خواهد 

بود که با جدیت پیگیر این موضوع 
هستیم.

از  گزارشی  ارائه  ضمن  کلهر 
گفت:  گذشته  سال  عملکرد 
پیگیری و افتتاح نخستین زمین 
چمن بخش آسارا که با مشارکت 
بخش خصوصی انجام شد و سالن 
ورزشی گرمدره که پس از مدت ها 
با تخصیص اعتبار ۷00 میلیونی 
جمله  از  رسید  برداری  بهره  به 

مهمترین اقدامات بود.
 11۶ افتتاح  با  کرد:  تصریح  وی 
باشگاه خصوصی تعداد باشگاه های 
شرق کرج از ۴۴0 به بیش از ۵00 
رسید، همواره تلاش کرده ایم تا با 
مشارکت بخش خصوصی اقدامات 
بهبود سرانه های  را جهت  کافی 

ورزشی انجام دهیم.

رییس اداره ورزش وجوانان شرق کرج:

ظرفیت های طبیعی کرج باید در خدمت 
توسعه ورزش قرار گیرد

 نماینده  البرزی  وزن ۶۹ کیلوگرم 
کاری  هر  بوکس گفت:  ملی  تیم 
لازم بود داخل رینگ انجام دادیم 
اما چه فایده داوران تلاش های ما 

را ندیدند.
به گزارش »دنیای هوادار«، سجاد 
کاظم زاده در پاسخ به این سوال 
که چطور ممکن است با مبارزات 
در  خود  از  شما  همه  که  خوبی 
مسابقات قهرمانی آسیا به نمایش 
می گذارد اما دستان حریفان شما 
در پایان راند سوم بالا میرود گفت: 
متاسفانه ما در کنفدراسیون بوکس 

آسیا و هیات ژوری کسی را نداریم 
همین  کند،  دفاع  ما  حق  از  که 
موضوع بزرگترین ضعف ما است، 
داوری  به  ما  های  بچه  از  خیلی 
باختند و به حریفان خود نباختند 
از جمله خودم. ما هرکاری که لازم 
اما  دادیم  انجام  رینگ  داخل  بود 
گیرنده  تصمیم  داوران  فایده  چه 

بودند و تلاش هم مهم نبود.
خود  های  صحبت  ادامه  در  وی 
اینکه  از  خوشحالم  داشت:  اظهار 
در طول مبارزه ام کم نگذاشتم و 
به خودم مدیون نیستم فقط دلیل 

میگفتند،  داوران  ماش  را  باختم 
چطور  که  دیدند  همه  چون 
باید میکردم  بازی کردم. چه کار 
در  ما  نکردم؟  رینگ  داخل  که 
کنفدراسیون بوکس آسیا کسی را 
نداریم که اجازه ندهد این طور سر 

ما را ببرند.
نماینده وزن ۶۹ کیلوگرم تیم ملی 
بوکس در پاسخ به این سوال که 
چه کار باید کنیم تا این مشکلات 
قرار  اگر  واقعا  گفت:  شود،  حل 
آسیا  بوکس  روند  این  با  باشد 
می بینیم،  صدمه  ما  برود  پیش 

ایران کشور بزرگی است چرا باید 
به این راحتی قزاق ها حق ما را 
بخورند! چندماه است که ما بدون 
هیچ چشم داشتی در اردوها شبانه 
پایان به  اما در  روز تلاش کردیم 
داوری  در  کرسی  نداشتن  خاطر 
به این راحتی حق ما را می خورند. 
برای کسب کرسی آسیا باید باید 
هزینه  فدراسیون  اما  شود  هزینه 
پرداخت آن را ندارد. پس در واقع 
باید مسولان ورزش کمک کنند تا 
این مشکل حل شود، کسب کردن 
میتواند  هزینه  کمی  با  مرسی 

بوکس ما را از این شرایط ناعادلانه 
به  اینکه  از  دهد.متاسفم  نجات 
خاطر نداشتن کرسی در آسیا ما 
هرچه مشت می زنیم به حریفان ما 

امتیاز داده می شود.
خود  های  صحبت  ادامه  در  وی 
تشکر  فنی  کادر  کرد:از  عنوان 
میکنم، آنها از لحاظ فنی چیزی 
نتایج  این  مشکل  اما  ندارند  کم 
از جای دیگر است که من به آن 
بوکس  آینده  به  اشاره کردم. من 
که  شراطی  به  امیدوارم  ایران 
مسولان ورزش ما و فدراسیون را 

حمایت کنند. برای کسب کرسی 
های آسیایی ما به کمک مسولان 

ورزش به شدت نیاز داریم.
کاظم زاده در پایان صحبت های 
ایران  بوکس  داشت:  اظهار  خود 
حمایت  به  نیاز  پیشرفت  برای 
پخش  هم  ما  اگر  دارد،  رسانه 
زنده داشته باشیم اسپانسرهای به 
سراغ بوکس می ایند و مشکلات 
بوکس حل می شود.از خانواده ام، 
کادرفنی  و  فدراسیون  مسولان 
برای تمام حمایت هایشان تشکر 

میکنم.

سر ما را  اینجا بریدند؛

کاظم زاده:  هرکاری لازم بود داخل رینگ کردم اما داوران ندیدند

کارشناس و پیشکسوت والیبال 
ایران معتقد است والیبال ایران 
رئیس ندارد و با چالش بزرگی 

رو به رو خواهد شد.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
به  ایران  والیبال  است  مدتی 
حال خود رها شده و از دوران 
منسجم  ریزی  برنامه  و  اوج 
این  و  است  دور  به  فدراسیون 
تیم  که  آمده  وجود  به  نگرانی 
ضرر  شرایط  این  از  ایران  ملی 

نبیند.

در همین ارتباط بهنام محمودی 
ایران گفت:  والیبال  پیشکسوت 
والیبال  که  است  زیادی  مدتی 
صورت  به  و  ندارد  رئیس  ایران 
و  می شود  اداره  سرپرست 
برای  دقیقی  تاریخ  متأسفانه 
اعلام  انتخابات  مجمع  برگزاری 
نمی شود و این عدم برنامه ریزی 
ضرر  به  مجمع  برگزاری  برای 
توجه  با  و  بود  خواهد  والیبال 
مسابقات  به  شدن  نزدیک  به 
مهم بین المللی برنامه های ملی 

پوشان با تأخیر آغاز می شود.
وی ادامه داد: رقابت های انتخابی 
و بازی های ملت ها همیشه برای 
والیبال دوستان از اهمیت بالایی 
در  دیگر  است  بوده  برخوردار 
لیگ ملت ها بی تجربه نیستیم و 
تیم خوبی را هم با وجود جوانان 
که  داریم  اختیار  در  لژیونرها  و 
برای  را  خوبی  نتایج  می توانند 
رقابت ها  این  در  ایران  والیبال 

کسب کنند.
این  به  پاسخ  در  محمودی 
انتخاباتی  سوال که چرا مجمع 
برگزار  والیبال  فدراسیون 
نمی شود، گفت: دلیل این تأخیر 
برگزاری  عدم  ولی  نمی دانم  را 
مجمع به ضرر والیبال خواهد بود 
و درخواست من از آقای سلطانی 
تاریخ  برای  که  است  این  فر 
هرچه  والیبال  مجمع  برگزاری 

زودتر تصمیم بگیرد.

بهنام محمودی:

دلیل تاخیر برگزاری مجمع را نمی دانم


